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گروه سیاسی: برخوردهای جدید با پوشش زنان، نه 
تنها انتقادها را در شبکه های اجتماعی به وضعیت حجاب 
افزایش داده، بلکه موجب شــده برخی نمایندگان مجلس 
نیــز از نوع برخوردها انتقاد کنند. بــا این حال، منتقدان 
حکومتــی برخوردهای صورت گرفتــه با بدحجابی هم از 
حجاب اجباری دفاع می کنند و صرفا مخالف شیوه برخورد 
هستند. در حالیکه در کمپینهای ایجادشده در شبکه های 
اجتماعــی، اجباری بودن حجاب مورد توجه قرار گرفته و 
حتی برخی بانوان محجبه نیز از این کمپین ها اســتقبال 

کرده اند. 
ســخنان روز جمعه نماینده ولی فقیه در استان البرز، 
از جمله ســخنانی بود که انتقادات زیادی در شبکه های 
اجتماعــی ایجاد کرد. او با بیان اینکه دشــمن می خواهد 
باورها و اعتقادات ما را تغییر دهد، گفت: خط تحریف در 
موضوعات روز جامعه همچون عفاف و حجاب فعال است؛ 
پویش »من محجبه و مخالف گشت ارشادم« مشابه قرآن 
بر سرنیزه کردن سپاه معاویه در جنگ صفین است. وی با 
تأکید بر اینکه امروز دشــمن طراحی و برنامه جدی برای 
ورود در مســئله عفاف و حجاب دارد، گفت: فرماندهان و 
افســران جنگ در این جبهه خود بانوان هستند و باید با 

این مسئله مقابله کنند.
شــیوه برخورد با بدحجابی، زمانی بیشتر مورد انتقاد 
قرار گرفت کــه فیلمهایی از برخوردهای خشــن برخی 
ماموران گشــت ارشــاد با زنان بدحجاب منتشر شد. اما 
فیلمی که در آن، مادری در مقابل ون گشــت ارشــاد در 
میــدان صنعت تهران قرار گرفتــه بود و خواهش می کرد 
از بردن دخترش که بیمار اســت خودداری کنند اما با بی 
اعتنایی مامــوران و حرکت خودروی ون پلیس در مقابل 
زن مواجه شــد، بازتاب منفی زیادی داشــت. همین امر 
موجب شد موضوع شیوه برخورد با بدحجابی، بیشتر مورد 
توجه قرار گیرد و برخی نمایندگان مجلس هم در فضای 
مجازی انتقادهایــی مطرح کردند. نمایندگانی که در این 
باره توئیت زده بودند موافق حجاب اجباری به عنوان یک 

قانونف اما مخالف شیوه های برخورد بودند. 
زهرا شــیخی نماینده اصفهان و عضو فراکسیون زنان 
مجلس نوشــت: »موضوع  حجاب  یک سیاست حاکمیتی 
و مورد اقبال قاطبه مردم اســت، به همیــن دلیل قانونا 
بایســتی از آن صیانت کــرد. اما تقلیل مســأله به  فراجا  
بعنوان متولی برخورد با بی قانونی و هنجارشکنی رسمی، 
خلاف انصاف و در نهایت تقویت خط دشــمن در تضعیف 

نهاد حافظ امنیت و ایجاد بی ثباتی اجتماعی است.«
ســید احمد آوایی نماینده دزفول و عضو کمیســیون 

امنیت ملی و سیاست خارجی نوشت:
»»ارشاد« با »اجبار« قابل جمع نیست. در  اجبار  نوعی 
خشونت نهفته است و در  ارشــاد ، عطوفت. جامعه ایرانی 
نیاز به مهر و عطوفت دارد نه اجبار و خشــونت. اگر تاکید 

بر قانون مداری است، راه آن  فرهنگ سازی  است.«
جلیــل رحیمی جهــان آبادی نماینــده تایباد و عضو 

کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی نوشت: 
»نقض حقوق شــهروندی و بی احترامــی به مردم نه 
شیوه ای اسلامی است نه امر به معروف؛ بلکه خود منکری 
عظیم و ضربه ای هولناک به انســجام و امنیت ملی است؛ 
مردم گرفتار درد معیشــت خود هستند؛ بزرگترین امر به 
معروف؛ اســتفاده از همه ظرفیت کشور برای کاهش رنج 

ملت ایران است. ملت را دریابیم بدون مردم هیچیم.«
روح الله حضرت پور نماینده ارومیه و عضو کمیســیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی هم نوشت: »هیچ جریان، 
نهاد یا ارگانی اجازه ندارد حقوق شهروندی مردم را نقض 
و به آنها بی احترامی کند یا به نام امر به معروف و نهی از 
منکر تیشه بر ریشه اسلام و مکارم اخلاق بزند. رفتار فعلی 
جز چند دســته کردن مردم عایدی نداشته زیرا برخورد 
ســلبی و بی ضابطه جایگاهی در قانون و دین مهربانی ها 

ندارد.«
سخنان قابل تامل یامین پور و باهنر

در این میان ســخنان عجیب وحید یامین پور، مجری 
سابق تلویزیون و معاون وزیر ورزش و جوانان انتقادبرانگیز 
شــد. او گفت: می گویند روســری را آزاد کــن، اما او به 
برداشتن روسری اکتفا نمی کند؛ الان روسری را زده روی 
چوب و روی بلندی ایســتاده، فردا شورتش را روی چوب 

می زند. 
محمدرضا باهنر دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین هم 

در این بــاره در گفتگو با ایلنا گفت: بالاخره یک ســری 
قوانین و مقررات در کشــور وجود دارد و همه باید به آن 
احترام بگذارند. یک زمانی حضــرت امام می فرمودند در 
جمهوری اســلامی اگر کســی از چراغ قرمز هم رد شود، 
عــلاوه بر اینکه جریمه می شــود باید بدانــد که مرتکب 
کار حرام شده اســت و نباید این اتفاق بیفتد. یک موقع 
ما در احکام اصلی اســلام هم ایــن را داریم. نمی خواهم 
مجوزی بدهم، اما یک کسی بعضی وقت ها نماز را از روی 
لاابالی گــری می خواند و بعضی وقت هــا نمی خواند. یک 
کسی هم هست که می گوید اصلًا نماز در اسلام نیست و 
خدا نیازی به نماز ما ندارد و من الا و بلا  نماز نمی خوانم 
می دانید که اگر این دومی مســلمان باشد و یکی از فروع 

دین را انکار کند، حکمش ارتداد است.
وی در تشریح بیشــتر موضوع گفت: یک موقع کسی 
ممکن اســت بگوید گرم اســت من نمی توانم زیر چادر و 
مقنعه باشم. یک مقداری هم موهایش دیده می شود یک 
موقعی یک کســی ممکن است این را در مقام پرخاش و 
برخورد با نظام یک اســلحه بکند. طبیعی است که با این 
موارد برخورد می شــود و حد و حصــری هم ندارد. یک 
زمانی آقای احمدی نژاد می گفت یک شاخه و دو شاخه از 
موی بانوان بیرون باشد، مشکلی ایجاد نمی کند. اما گاهی 
این دو شــاخه می شود چهار شــاخه اگر شد ۴۰ شاخه و 
بعد ۴۰۰ شــاخه و اگر روســری رفت کنار و یواش یواش 
شلوار هم کوتاه شد و دامن هم آمد بالا چه می شود. حد و 
مــرزی دارد یک جاهایی باید به مقررات اجتماعی احترام 

بگذارند. ما کاملًا با افراط و تفریط مخالف هســتیم. یعنی 
این مســئله حتماً نباید تبدیل به یک مقوله سیاسی شود 
که یک عده بخواهند مخالفت خودشــان را از طریق کنار 
زدن حجاب مطرح کننــد. از آن طرف هم اینکه مواظب 
باشیم گوشه موی کســی دیده نشود به مسائل شخصی 

افراد برمی گردد.
حجاب اجباری از چه زمانی قانون شد؟

هر چند از نخســتین هفته های پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی، موضوع حجاب اجباری مطرح شد ، اما در نهایت، 
حجــاب اجبــاری از ۱۸ مرداد ۱۳۶۲ و توســط مجلس 
شورای اســلامی با تصویب قانون مجازات اسلامی، برای 
عــدم رعایت حجاب در معابر عمومــی و تعیین مجازات 

عملی شد. 
در صفحه اول روزنامه کیهان روز شانزدهم اسفند ماه 
57، به نقل از امام خمینی نوشته شده بود: »در وزارتخانه 
اسلامی نباید معصیت بشــود. در وزارتخانه های اسلامی 
نباید زن های لخت بیایند. زن ها بروند اما باحجاب باشند. 
مانعی ندارد بروند کار کنند لیکن با حجاب شرعی باشند.«

در پــی تظاهراتی کــه یک روز بعد بــرای مخالفت با 
حجاب اجباری برگزار شد، آیت الله سید محمود طالقانی، 
در ســخنانی که در روزنامه اطلاعات، ۲۰ اســفند ۱۳57 
منتشــر شــد گفت: »حتی برای زن های مسلمان هم در 
حجاب اجباری نیست چه برسد به اقلیت های مذهبی… 
ما نمی گوییــم زن ها بــه ادارات نرونــد و هیچ کس هم 
نمی گوید… زنان عضو فعال اجتماع ما هستند… اسلام 
و قــرآن و مراجع دین می خواهند شــخصیت زن حفظ 
شــود. هیچ اجباری هم در کار نیســت. مگر در دهات ما 
از صدر اســلام تا کنون زنان ما چگونه زندگی می کردند؟ 
مگر چادر می پوشــیدند؟... کی در این راهپیمایی ها زنان 
ما را مجبور کرده که با حجاب یا بی حجاب بیایند؟ این ها 
خودشان احســاس مســئولیت کردند، اما، حالا این که 
روسری سر کنند یا نکنند باز هم هیچ کس در آن اجباری 
نکرده است. ما اسلام قران و مراجع دینی می خواهند زنان 
ما شخصیتشان حفظ بشــود اصل مسئله این است. هیچ 

اجباری هم در کار نیست و مسئله چادر هم نیست. «
با ســخنان آیت الله طالقانی، فضای ملتهب، فضا آرام 
شــد و در نهایت، در ۱۶ تیر ماه ۱۳5۹، قانونی از ســوی 
شورای انقلاب به ریاســت ابوالحسن بنی صدر تصویب و 
از ســوی اکبر هاشمی رفسنجانی ابلاغ شد که بدین شرح 
بود: »خانم ها بدون پوشــش اسلامی حق ورود به ادارات 
را ندارند.« سه ســال بعدف این قانون به طور جامع تری 
تصویب شــد. قانون راهکارهای اجرایی گسترش فرهنگ 
عفاف و حجاب نیــز در ۱۳ دی ۱۳۸۴ در دولت محمود 
احمدی نژاد به تصویب شورای عالی انقلاب فرهنگی رسید 
و حالا با تاکید ســید ابراهیم رئیسی، اجرای همان قانون، 

دوباره با جدیت در دستور کار قرار گرفته است. 

به نام امر به معروف و نهی از منکر، تیشه به ریشه مکارم اخلاق و چهره رحمانی اسلام نزنید

افزایش انتقادها از شیوه برخورد با بدحجابی
معاونوزیرورزشوجوانان:اوکهروسریرازدهرویچوب،فرداشورتشرارویچوبمیزند

محمدرضاباهنر:اگرروسریرفتکنارویواشیواششلوارهمکوتاهشدودامنهمآمدبالاچهمیشود؟

رئیس جمهور با بیان اینکه رایزنان فرهنگی باید عمیقاً با 
مبانی اسلام، انقلاب و اندیشه های امام و رهبری آشنا باشند، 
توجه و حمایت فرهنگی از ایرانیان خارج از کشور را از مهم 

ترین مأموریت های آنان دانست.
ســید ابراهیم رئیســی در افتتاحیــه دهمین اجلاس 
رایزنان فرهنگی جمهوری اســلامی که در سازمان فرهنگ 
و ارتباطات اســلامی در حال برگزاری است، اظهار داشت: 
رایزنان فرهنگی با نگاه تحــول محور در ارتباطات خارجی 

فاصله میان وضع موجود با وضع مطلوب را کم کنند.

رئیس جمهــور با بیان اینکه رایزنان باید عمیقاً با مبانی 
اسلام، انقلاب و اندیشه های امام و رهبری آشنا باشند، تأکید 
کرد: توجه و حمایت فرهنگی از ایرانیان خارج از کشــور از 
مهم ترین مأموریت های رایزنان فرهنگی است. تهران پس 
از یک دهه وقفه میزبان دهمین دوره این اجلاس شــده و 
در آیین افتتاحیه این نشســت، رایزنــان فرهنگی ایران در 
۶۰ کشور حضور دارند. در مدت برپایی اجلاس رایزنی های 
فرهنگی که تا ششم مرداد ماه ادامه دارد، سلسله نشست های 
تخصصی و همچنین ســه کارگاه با حضور سیاست گذاران، 

صاحبان ایده و نهادهای مجری برگزار می شود. پیشتر دبیر 
دهمین اجــلاس فرهنگی ایران در خارج از کشــور درباره 
جزئیات برگزاری این دوره اجلاســیه گفت که در افتتاحیه 
این اجلاس تمام بازیگران مؤثر در عرصه دیپلماســی فعال 
در کشور، سه نوبت صبح،  ظهر و عصر حرف ها و دغدغه های 
خود را مطرح کنند و در نوبت شــنبه شب این نشست نیز 
وزارت گردشگری و میراث فرهنگی میزبان رایزنان فرهنگی 
اســت. »حســین روزبه« اضافه کرد: یکشنبه مقامات عالی 
وزارت امور خارجه و عصر همان روز ســازمان صداوســیما 

در اجلاسیه حضور می یابند و اهمیت حضور مدیران رسانه 
ملی از آن جهت ضروری اســت که تصویرسازی حقیقی از 
ایران اسلامی و دستاوردهای آن با حضور هوشمند رسانه ها 
محقق خواهد شد؛ همه مجموعه های رسانه ای، رایزنان ما را 
بازوی همکاران خود در عرصه های فرهنگی بدانند و رایزنان 
نیز مکلف به همکاری با رســانه ها شدند. وحدت در تولید 
پیام و ایجاد تصویر واحد از انقلاب اســلامی و کشورمان در 
خارج از مرزها، نقطه اشــتراک سازمان ارتباطات اسلامی با 

رسانه هاست.

رئیس کمیته امنیت کمیســیون امورداخلی کشــور و 
شــوراها در مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: اینکه عده 
ای بخواهند با قانون شــکنی و بــا ادعای انقلابی گری در 
جامعه دو قطبی ایجاد کنند پذیرفتنی نبوده و باید با آنان 

برخورد شود.
جلال رشیدی کوچی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
ممانعت عده ای از برگزاری کنسرت در اهواز، بیان کرد: به 
طور کلی زمانی که متولی امر یعنی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، مجوز برگزاری کنســرت را صادر می کند، یعنی 
این مجوز همراه اســت با هماهنگی لازم با فرماندار استان 
و ائمه جمعه. و اگر شــرایط حساس باشــد تایید شورای 
تامین اســتان نیز گرفته می شــود. یعنی تمام این مراحل 
طی می شــود و بعد مجوز برگزاری کنسرت داده می شود. 
پس زمانی که مجوز صادر شده یعنی تمام هماهنگی های 

لازم به عمل آمده است.
وی در ادامه اظهار کرد: اینکه بعد از صدور مجوز شاهد 
لغو کنسرت باشــیم تبعات بدی به همراه دارد. اینکه عده 
معدودی بخواهند قانون شــکنی کــرده و با داد و فریاد و 
چماق کشــیدن جلوی اجرای یک کنســرت را که فرآیند 
قانونی آن طی شــده اســت را بگیرند، در نظام جمهوری 
اســلامی معنایی ندارد. بدتر اینکه این افراد این رفتار را به 

اسم اسلام و دین و انقلاب انجام دهند.
نماینده مردم مرودشــت در مجلس شــورای اسلامی، 
تصریــح کرد: این رفتارها مطمئنــا نتیجه عکس به دنبال 
دارد. ایــن رفتارها از ســوی هیچ گروهی پذیرفته شــده 
نیست. اگر واقعا عده ای تحت عناوین مختلف سعی کرده 
باشــند که در جامعه دوقطبی ایجاد کنند و با سرو صدا و 
چماق کشی قصد ممانعت از اجرای کنسرت را داشته اند، 

باید موضوع با جدیت بررسی شود. اگر مداحی پخش کرده 
باشند که عذر بدتر از گناه است. چراکه هر چیزی در نظام 

جمهوری اسلامی جایگاه خود را دارد.
رشــیدی در پایان تاکید کرد: موسیقی جایگاه خود را 
دارد و مداحی و عــزاداری برای اهل بیت نیز جایگاه خود 
را دارد و هیچکدام نباید نافی یکدیگر باشــد. این رفتارها 
نادرست است که باید قطعا با آن برخورد شود. باید در برابر 
این رفتارهای غیرقانونی ایستاد وگرنه این رفتارها در سطح 
جامعه افزایش پیدا می کند و فرآیند قانونی برای اجرای هر 

برنامه ای تحت الشعاع قرار خواهد گرفت.
واکنشی دیگر به لغو کنسرت های اهواز

مجتبی توانگر نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی 
نیز در واکنش به لغو کنسرت های اخیر در اهواز در واکنش 
به لغو دو کنســرت در روزهای اخیر در اهــواز در توئیتر 

نوشت: »صدور مجوز برای رویدادهای فرهنگی هنری مثل 
کنســرت یا اکران فیلم از اختیارات قانونی وزارت  ارشــاد 
است و کلیه دســتگاهها به ویژه استانها باید از آن تبعیت 
کنند. وزارت  ارشاد پای مجوز خود برای برگزاری کنسرت 
در اهواز  ایستاد و این اقدام ستودنی ست. برخورد سلیقه ای 

بویژه در استان ها ناپسند است.«
به دنبال لغو کنســرت های اخیر اهواز، محمد هاشــمی 
معاون حقوقی، امور مجلس و اســتان های وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی گفت: در مسئله لغو کنسرت ها از سوی 
برخی دســتگاه ها، صدور مجوز کنسرت مبتنی بر قانون و 
با در نظر گرفتن ملاحظات و موافقت کلیه دســتگاه های 
ذیربط صورت می گیرد و ادارات کل ارشاد اسلامی استانها 
مجوز را پس از اخذ موافقت ســایر دســتگاه های مربوطه 

صادر می کنند.

عضو کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: بانک مرکزی 
علیرغــم آن چیزی که انتظار داشــتیم تــا الان همکاری 
خوبــی در دادن اطلاعات نداشــت و کمــاکان هم تاخیر 
دارند هم اطلاعات ناقصی را به دســت ما می رسانند. این 
نشــان می دهد که بانک مرکزی در همه سال های گذشته 
نظارت دقیقی روی عملکرد بانک ها نداشته و خیلی از جاها 

اغماض و چشم پوشی کرده است.
محســن علیزاده نماینده ســپیدان در مجلس و رئیس 
هیأت تحقیق و تفحص از بانک های خصوصی و مؤسسات 
مالــی و اعتباری غیردولتی در گفت وگــو با خبرنگار ایلنا، 
درخصوص آخرین وضعیت رسیدگی به تحقیق و تفحص 
از بانک های خصوصی و مؤسسات مالی، گفت: تقریبا ۶ ماه 
اســت که هیات تحقیق و تفحــص از بانک های خصوصی 
و مؤسســات مالی و اعتباری غیردولتــی کار خود را آغاز 

کرده است. 
در طــول این مــدت جلســاتی را با مدیــران بانکی، 
کارشناسان این حوزه و کســانی که از حوزه بانکی مطلع 
بودند و احتمالا انحرافات حوزه بانکی را شناســایی کردند، 
داشــتیم. همچنین جلساتی را با دســتگاه های امنیتی و 

انتظامی برای دریافت اطلاعات و گزارشات برگزار کردیم. 
وی ادامه داد: همچنیــن یک درگاهی را راه اندازی کردیم 
و در ایــن درگاه فضایی را ایجــاد کردیم که مردم بتوانند 
گزارش های خود را به ما برســانند. در همین گزارشــات 
مواردی به دســت ما رسید که ســوژه خوبی برای بررسی 
توسط دســتگاه های امنیتی بود که این مجموعه ها را در 

جریان قرار دادیم.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس افزود: در ادامه مسیر 
اطلاعاتــی را از بانک هــا و به طور خــاص بانک مرکزی 
درخواســت کردیــم و داریم آن ها را تحلیــل می کنیم و 
ان شــاءالله بعد از تکمیل گــزارش و دریافت این تحلیل ها 

گزارش خوبی را در صحن قرائت خواهیم کرد.
رئیس هیات تحقیق و تفحص از بانک های خصوصی و 
مؤسســات مالی غیردولتی در ادامه عنوان کرد: متاسفانه 
در بررســی اولیه ما مشخص شــد که بانک ها در تکالیف 

قانونی شــان انحرافات خیلی زیادی داشتند، انحرافات شان 
هم به این شکل بوده که مثلا در قانون آورده شده که نباید 
بیش از ۳۳درصد از مالکیت بانک را چه به صورت سببی و 
چه به صورت نســبی در اختیار خود داشته باشند اما خب 
به طرق مختلف این عدد را به بالای 5۰ درصد رســاندند؛ 
این فقط به این خاطر بوده که در جایگاه های هیات مدیره 
آن بانک اعمال مدیریت کنند و این یک تخلف آشکار است 

که عمدتا در بانک های خصوصی دیده  می شود.
وی افزود: یعنی بانک ها ســهام خودشان را توسط افراد 
مرتبط با خودشــان خریداری کردند برای اینکه بتوانند به 
طور ۱۰۰ درصد آنجا را مدیریت کنند و نظارت پذیری شان 

را به حداقل ممکن برسانند. 
علیزاده در پاسخ به سوالی درخصوص سنگ اندازی ها در 
مســیر انجام این تحقیق و تفحص، گفت: برخی از بانک ها 
از جملــه ۲-۳ بانکی که دو هفته قبــل نامه آن ها را هم 

برای قوه قضائیــه و هم برای بانک مرکزی تنظیم کردیم، 
اطلاعات خود را در اختیار ما قرار ندادند، نافرمانی می کنند 
و نظــارت  را نمی پذیرند؛ اما مطمئن باشــید که ما این را 
حتما به اطلاع مردم خواهیم رســاند و برخوردهای لازم با 

آن ها اتفاق می افتد.
وی با اشاره به کوتاهی بانک مرکزی تصریح کرد: البته 
بانک مرکزی هم علیرغم آن چیزی که انتظار داشــتیم تا 
الان همکاری خوبی در دادن اطلاعات نداشت و کماکان هم 
تاخیر دارند هم اطلاعات ناقصی را به دست ما می رسانند. 
این نشــان می دهد که بانک مرکزی در همه سال های 
گذشته نظارت دقیقی روی عملکرد بانک ها نداشته و خیلی 
از جاها اغماض و چشم پوشی کرده که آن را هم ما بررسی 
می کنیم تــا ببینیم به چه موضوعاتی می رســیم.  رئیس 
هیات تحقیق و تفحص از بانک های خصوصی و مؤسسات 
مالــی و اعتباری غیردولتی در پایــان پیرامون زمان ارائه 
گــزارش تحقیق و تفحص به صحن مجلس گفت: ما ۶ ماه 
دیگر از هیات رئیســه مجلس وقت گرفتیم این ۶ ماه تمام 
شود، حتما سعی می کنیم که گزارش تمام شده و درصحن 

قرائت شود.

همایش معاونت حقوقی ســپاه با حضور ســردار سرتیپ 
بســیجی محمدرضا نقدی معاون هماهنگ کننده ســپاه ، 
سردار سهراب علی شمخانی معاون حقوقی سپاه و جمعی از 
فرماندهان و مسئولین حقوقی سپاه برگزار شد. سردار نقدی 
در این همایش با بیان اینکه خداوند متعال دوست دارد کسی 
که مورد ظلم واقع شده است فریاد دادخواهی اش را بلند کند 
و علیه ظلم ســخن بگوید در خصوص لزوم اقدامات حقوقی 

درباره جنایات آمریکایی ها اظهار داشــت :  ظلم و جنایت ها 
باید دیده شوند باید حق مان را مطالبه و از ابتکار عمل هایمان 
اســتفاده کنیم و  درست و  مســتند جنایات آمریکا را ثابت 

می کنیــم؛  باید حرکت کــرد و نصــرت را آن موقع از خدا 
خواســت. معاون هماهنگ کننده سپاه در خصوص جنایات 
آمریکایی ها گفت : ۲۰۰ پرده نمایشــگاه جنایات آمریکا در 

جنگ وجود دارد که با رســوا شدن آنها  قابل پیگیری است  
و کمترین نتیجه گیری حقوقی مــا برابر آمریکا بازدارندگی 
آنهاست. معاون هماهنگ کننده سپاه در پایان عنوان داشت: 
اگــر خداوند بخواهد به شــما نصرت بدهــد چنین کاری را 
می کند ، نگه داشــتن انقلاب خود اعجاز الهی است ، شرایط 
ســختی داشتیم اما با ولایت فقیه توانستیم مشکلات را حل 

کنیم و از سد آنها بگذریم، به امید خداوند پیروز می شویم. 

رئیسی در اجلاس رایزنان فرهنگی:

رایزنان فرهنگی باید با اندیشه های امام و رهبری آشنا باشند 

رئیس کمیته امنیت کمیسیون امور داخلی کشور:

باید با قانون شکنان در برگزاری کنسرت در اهواز برخورد شود

آخرین وضعیت تحقیق و تفحص از بانک های خصوصی

 بانک مرکزی اطلاعات ناقص می دهد

سردار نقدی:

با ولایت فقیه توانستیم مشکلات را حل کنیم

سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه 
در مجمع تشخیص بررسی شد

مجمع تشخیص مصلحت نظام در جلسه فوق العاده دیروز خود که به ریاست 
آیت الله آملی لاریجانی و با حضور روســای قوای مقننه و قضائیه، دبیر و اعضای 
مجمع برگزار شد به بحث و بررســی درباره ادامه سیاست های کلی برنامه هفتم 
توســعه پرداخت. به گزارش حوزه احزاب ایرنا، این جلســه به بحث و بررسی در 
خصوص موارد دیگری از سیاســت های اصلاح ساختار، ساز و کار و فرایند بودجه 
کل کشــور اختصاص یافت و مواد دیگری از تصویب اعضا گذشت.  اعضای مجمع 
موضوع »شفاف سازی و ضابطه مند نمودن درآمدها و هزینه های شرکت نفت و سایر 
شــرکت های دولتی، تنظیم رابطه مالی دولت و شرکت ها و رفع تعارض منافع« را 
پس از بحث و بررســی تصویب و همچنین مقرر کردند: »تدوین و تصویب لوایح 
بودجه در دولت با رعایت سیاست های کلی و منطبق بر سیاست های کلی برنامه 
هفتم و در اجرای اهداف و احکام برنامه پنج ساله« باشد و »رسیدگی در مجلس با 
رعایت اهداف و حفظ ساختار کلی و انسجام بودجه و اجتناب از تغییر سقف لایحه 
دولت و ممنوعیت تعیین سهم درصد بودجه، به جز موارد مصرح در سیاست های 
کلی« انجام پذیرد. در این جلســه که با حضور معاونان سازمان برنامه و بودجه و 
بانک مرکزی، روســای کمیســیون برنامه و بودجه و مرکز پژوهش های مجلس و 
رئیس صندوق توسعه ملی برگزار شد، اعضای مجمع تصمیم گرفتند که موضوع 
»چگونگی تامین مالی هزینه های جاری دولت و تامین مالی طرح های زیرساختی 
ملی« با حضور اعضای مجمع و اســتفاده از نظرات کارشناسی اقتصاددانان کشور 
بار دیگر در کمیســیون مشــترک مورد بحث و بررســی قرار گیرد. بررسی های 
سیاست های کلی مربوط به صندوق توسعه ملی و مالیات در برنامه هفتم توسعه در 

دستور کار جلسه آتی مجمع تشخیص مصلحت نظام است.

تاکید رئیسی بر پیشگیری از شیوع سویه جدید کرونا
رئیس جمهور با اشــاره به افزایش آمــار مبتلایان و قربانیــان کرونا و تغییر 
رنگ بندی شــهرها در روزهــای اخیر، پرهیــز از عادی انــگاری و رعایت کامل 
دستورالعمل های بهداشتی را برای پیشگیری از شیوع سویه جدید و ضرورت یافتن 
اعمال محدودیت ها، ضروری دانســت. ســید ابراهیم رئیسی در جلسه ستاد ملی 
مقابله با کرونا با اشــاره شرایط جدید شــیوع بیماری کرونا در کشور، گفت: همه 
مردم باید در اماکن عمومی ضمن اســتفاده از ماسک به تمام ضوابط بهداشتی و 
فاصله گذاری اجتماعی توجه ویژه داشته باشند و خصوصاً با توجه به نزدیکی ایام 

محرم این ملاحظات با دقت بیشتر در هیات و اماکن زیارتی رعایت شود.
رئیسی تزریق دوز یادآور واکسن را نیز مورد تأکید قرار داد و از وزارت بهداشت 
خواســت که به منظور ارائه خدمات بهتر به شهروندان، تأمین واکسن مورد نیاز و 
افزایش مراکز واکسیناسیون را در اولویت قرار دهد.رئیس جمهور همچنین با اشاره 
به افزایش سفرهای خارجی و نیز سفرهای زیارتی به عتبات عالیات در ایام محرم 
و اربعین حســینی، انجام تســت در مبادی ورودی، برای جلوگیری از ورود سویه 
جدید بیماری به کشــور را ضروری برشمرد. رئیسی با قدردانی از دست اندرکاران 
طرح شــهید سلیمانی در سراسر کشور، اجرای این طرح را در حوزه های آموزش، 
پیشگیری و غربالگری موفقیت آمیز خواند و لزوم تأمین اعتبارات لازم در این زمینه 
و تداوم اجرای آن را مورد تأکید قرار داد. وی در بخش دیگری از سخنانش با تأکید 
بر اینکه مدارس و دانشــگاه ها در موعد مقرر خود بازگشــایی خواهند شد، اظهار 
داشت: همه الزامات برای بازگشایی به موقع مراکز آموزشی مورد توجه قرار گیرد؛ 

هیچ بهانه ای نباید مانع از برگزاری حضوری کلاس های آموزشی شود.

عدم پذیرش وکالت وکیل تاج زاده 
از سوی شعبه رسیدگی  به پرونده

یکی از وکلای پرونده سید مصطفی تاجزاده از عدم پذیرش وکالت نامه وکلای 
وی از ســوی بازپرس پرونده خبر داد. حجت کرمانی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، 
درباره آخرین وضعیت پرونده ســید مصطفی تاجزاده گفت: بنده به همراه آقایان 
دکتر امیر حســین آبادی و هوشنگ پوربابایی، وکالت ســید مصطفی تاجزاده را 
برعهده داریم.  وی ادامه داد: من امروز به عنوان یکی از وکلای تاج زاده به دادسرای 
ناحیه ۳۳ تهران )دادسرای امنیت(  مراجعه و با بازپرس محترم رسیدگی کننده به 
پرونده ایشان، صحبت کردم.  این وکیل پایه یک دادگستری با بیان اینکه تقاضای 
ما اعلام وکالت و ثبت وکالت نامه و ملاقات با موکل و همچنین تبدیل قرار بازداشت 
ایشان بود، اظهار داشت: این موضوع را مطرح کردم اما بازپرس رسیدگی کننده به 
پرونده وکالت ما را نپذیرفتند. کرمانی با اشاره به استدلال بازپرس پرونده تاج زاده 
تصریح کرد: علیرغم اینکه استدلال من این بود با توجه به عنوان اتهامی که اکنون 
برای تاج زاده مطرح شــده است و با توجه به نظریه مشــورتی ۱۶/۸/۹۸ اداره کل 
حقوقی قوه قضائیه که درخصوص ماده ۴۸ قانون آیین دادرسی کیفری ارائه شده 
است، اتهام مطروحه علیه موکلم از مصادیق تبصره ماده ۴۸ قانون آیین دادرسی 
کیفری نیست اما بازپرس محترم اعلام داشتند از نظر ایشان در این پرونده باتوجه 
به نوع جرم، وکیل باید از میان وکلای مورد تایید رئیس قوه قضائیه، موضوع تبصره 
ماده ۴۸، انتخاب شــود.  وی افزود: صرف نظر از اینکه آنچه تا به امروز از ســوی 
مقامات رســمی در مورد مصادیق اتهام تاج زاده مطرح شده است، به فرض توجه 
اتهام، از مصادیق جرایم سیاســی است و طبق قانون جرم سیاسی باید رسیدگی 
شود، در وضعیت فعلی درخواست ما همچنان پذیرش وکالت بنده و دیگر همکارانم 
در پرونده و امکان ملاقات ایشــان با وکلای تعیینی شــان و تبدیل قرار بازداشت 

موقت و آزادی ایشان است.

سه شنبه؛ انتخاب سه حقوقدان شورای نگهبان 
یک عضو هیات رئیســه مجلس شورای اسلامی گفت که سه حقوقدان شورای 
نگهبان در جلســه روز سه شنبه هفته جاری مجلس انتخاب می شوند. محمدرضا 
دشتی اردکانی در گفت وگو با ایسنا، گفت: به دنبال معرفی شش گزینه حقوقدان 
شورای نگهبان توسط رئیس قوه قضائیه، انتخاب سه حقوقدان از بین افراد معرفی 
شده در دستور کار سه شنبه هفته جاری مجلس شورای اسلامی قرار دارد. دوشنبه 
۲۰ تیرماه حجت الاســلام اژه ای رئیس قوه قضائیه، ســیامک رهپیک، عباسعلی 
کدخدایی، علی احمدی فر، خیرالله پروین، عبدالحمید مرتضوی و فضل الله موسوی 
را به عنوان شــش حقوقدان به مجلس شورای اسلامی معرفی کرد تا نمایندگان 

مجلس از بین آنها سه حقوقدان شورای نگهبان را انتخاب کنند.

رفع ایرادات شورای نگهبان
به طرح شفافیت قوای سه گانه 

نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اســلامی گفت: رفع ایرادات شورای 
نگهبان به طرح شــفافیت قوای سه گانه، دســتگاه های اجرایی و سایر نهادها، در 
دستور کار هفته جاری مجلس قرار دارد و در هفته جاری در صحن مجلس مورد 
بررســی قرار خواهد گرفت. محســن پیرهادی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
رفع ایرادات شــورای نگهبان در طرح شفافیت آرای قوای سه گانه در نشست های 
کارگروه مربوطه و تصویب آن در کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها، بیان کرد: 
پس از برگزاری چهار نشست مشورتی کارگروه با برخی حقوقدانان و کارشناسان 
شورای نگهبان، متن نهایی کمیسیون برای ارجاع به صحن آماده شده و در دستور 
کار این هفته مجلس قرار گرفته اســت. وی گفت: طرح مذکور بعد از جلســات 
مشــترک و متعدد کارگروه شــفافیت مجلس با حقودانان و کارشناسان شورای 
نگهبان و مرکز پژوهش های مجلس نهایی شده است. پیرهادی گفت: رفع ایرادات 
طرح مذکور در جلسات هفته جاری به رای نمایندگان گذاشته خواهد شد و بعد 
از تصویــب مانند هر طرح و لایحه دیگری مجدد به شــورای نگهبان ارجاع داده 
می شــود. تلاش بر رفع ایرادات و ابهامات وارده با هدف ایجاد شفافیت در عملکرد 
قوای سه گانه، دستگاه های اجرایی و سایر نهادها بوده، شفافیت در عملکرد قوای 
سه گانه یکی از وعده های اصلی مجلس یازدهم به مردم است و عموم نمایندگان 
برای تحقق این وعده عزم جدی دارند. نماینده مردم تهران در پاسخ به این سوال 
که درصورت مخالفت مجدد شــورای نگهبان با برخی بندهای طرح شــفافیت، 
تصمیم مجلس چه خواهد بود؟ تصریح کرد: آنچه که در مجلس مصوب می شود بر 
اساس رای اکثریت نمایندگان است، در این طرح نیز بنا بر تشخیص قاطبه مجلس 
اســت اما اگر شورای نگهبان باز هم مصوبه نمایندگان را دارای ایراد بداند در ابتدا 
ایرادات بررسی و اصلاح خواهد شد و اگر نمایندگان بر مصوبه خود پافشاری کنند 
طرح برای تعیین تکلیف بر اساس روال قانونی به مجمع تشخیص مصلحت نظام 

ارجاع داده خواهد شد.
وی در ادامه تاکید کرد: با توجه به نشســت های مشورتی کارگروه، اختلافات 
نظر شورای نگهبان و مجلس در طرح شفافیت به حداقل رسیده و به واقع شورای 
نگهبان همکاری مناســبی در فرایند تصویب داشــته است که جای تشکر دارد و 
امیدواریم که با همراهی بیشتر مجلس و شورای نگهبان بزودی شاهد شفافیت در 
عملکرد همه نهادها و دستگاه های اجرایی باشیم. مردم از ما مطالبه شفافیت دارند 

چرا که می خواهند در جریان روند اتفاقات و تصمیمات باشند. 

اخبار کوتاه


